
   
 

21. maj 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvor mange har været igennem et behandlingsforløb via Alliaq i de seneste 5 år? 

a. Er der udarbejdet en national voldsstrategi ud fra nuværende data og viden?  

i. Hvis nej, hvad vil sådan en strategi koste at udfærdige og implementere? 

 

2. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil det have for det offentlige, hvis der i 

kriminalloven blev tilføjet en paragraf, der ulovliggør grooming, og som vil have til hensigt at 

beskytte børn mod seksuelle overgreb blandt andet over internettet? 

 

3. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser for det offentlige vil der være ved at 

implementere Istanbulkonventionen, der har til hensigt at beskytte kvinder og børn mod vold i 

hjemmet? 

a. Agter Naalakkersuisut af egen drift at rette henvendelse til staten med henblik på at 

ophæve det territoriale forbehold for Grønland således, at konventionen finder 

anvendelse herhjemme? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Vold er desværre et stort og uløst problem i vores samfund. I henhold til politiets årsrapporter er volden 

endda stigende. Det er et problem, som vi er nødt til skarpt at adressere. 

 

Det samme gælder for sædelighedsforbrydelser, der ligeledes har været et stort problem i mange år og 

som ifølge statistikkerne ligeledes er stigende mange steder. 

 

Disse problemer er vi nødt til at reagere på fra politisk side, så vi kan skabe ressourcestærke børn og 

familier, og så vi rettidigt bliver i stand til at bryde den negative sociale arv. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


